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Аб’явА
•	 Каб	атрымліваць	кожны	ну-

мар	газеты	«Гасцінец»	паведаміце	
рэдакцыі	 аб	 гэтым	 –	 зрабіце	 бес-
платную	падпіску.

•	 Рэдакцыя	“Гасцінец”	змяш-
чае	бясплатныя	абвесткі	чытачоў	
выдання.	 Дзеля	 размяшчэння	
абвесткі	запоўніце	купон	або	патэ-
лефануйце	ў	рэдакцыю.

•	 Калі	 парушаны	 вашы	 пра-
вы	 спажыўца,	 працаўніка,	то	 даем	
эфектыўныя	 парады	 па	 абаро-
не	 права	 і	 пошуку	 бясплатных	
юрыстаў.	 Звяртайцеся	 на	 адрас:	
Гарадок,	 вул.	 Галіцкага	 д.16	 кв.2	
ў	 кожны	 аўторак	 і	 чацвер	 з	 16	
да	 18,	 або	 на	 тэлефоны	 газеты	
«Гасцінец».

•	 Жадаючыя	 атрымаць	
у	 карыстанне	 беларускія	 кнігі,	
часопісы	або	іх	набыць	звяртайце-
ся	на	адрас:	Гарадок,	вул.	Галіцкага	
д.16	кв.2	ў	кожны	аўторак	і	чацвер	з	
16	да	18,	або	на	тэлефоны	газеты	
«Гасцінец»

•	 Рэдакцыя	 запрашае	
да	 супрацоўніцтва	 неабыяка-
вых	 грамадзян.	 Вашы	 навіны,	
паведамленні	–	нашая	падзяка.	Сло-
вам,	сувенірам.

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 
Цытата нумара:

Недавер да ўлады – 
пярвейшы абавязак 
грамадзяніна.

Норман Дуглас.

Ня бойся!

http://haradok.belarda.org - сайт твайго ГАРАДКА 

Актывіст Руху «За свабоду!» Леанід Гаравы 
атрымаў адказ старшыні Цэнтральнай выбарчай 
камісіі Лідзіі Ярмошынай наконт свайго звароту 
аб памылках Гарадоцкай выбарчай камісіі пры 
ўтварэнні выбарчых акругаў у Гарадоцкі райса-
вет.

Леанід Гаравы звярнуўся да старшыні 
ЦВК пасля таго, як Гарадоцкая пракуратура 
адмовілася разглядаць зварот актывіста на-
конт парушэння выбарчага заканадаўства Га-
радоцкай раённай камісіяй арт.15 ч.6 ВК РБ, як 
абмяжоўвае адхіленне ад сярэдняй колькасці 
выбаршчыкаў у акрузе 10 працэнтамі. Між тым 
у 18 акруках з 31 у Гарадоцкі райсавет адхіленне 
было больш 10%, прычым дзве самыя малыя 
акругі Прудніцкая і Вайханская былі ў два разы 
менш чымКабішчанская, Студэнцкая і іншыя 
акругі.

Заяву Леаніда Гаравога старшыня ЦВК 
накіравала ў Віцебскую абласную камісію для 
разгляду. 

Адначасова з гэтым 2 сакавіка ў ЦВК прайш-
ла нарада старшынь абласных камісій, Мінскай 
гарадской і раённых камісій г. Мінска на якой 
разглядалася пытанне выканання заканадаўства 
пры правядзенні выбарчай кампаніі 2010 
года. На нарадзе разглядалася пытанне аб 
утварэнні акругаў у тым ліку і па Віцебскай 
вобласці. Па выніках нарады Лідзія Ярмошына 
звярнулася да старшыні Віцебскага аблвыкан-
кама Аляксандра Косінца з просьбай прыцяг-
нуць да адказнасці службовых асоб мясцовых 
органаў, якія парушылі патрабаванні выбарчага 
заканадаўства пры падрыхтоўцы пытання аб ме-
жах выбарчых акруг для раённых камісій.

Леанід Гаравы лічыць, што прыцягненне да 
адказнасці чыноўнікаў выканкамаў не выраша 
пытання аб  аднаўленні нормы заканадаўства аб 
нарэзцы акругаў і чакае адказу ад ЦВК на свой 
зварот у якім прасіў даць прававое тлумачэнне 
па выкарыстанню ч.6 арт. 15 ВК РБ для працы 
выбарчых камісій, якія ўтвараюць акругі пры 
выбарах дэпутатаў мясцовых Саветаў дзеля 
аднастайнага ужывання норм Выбарчага Ко-
дэкса Рэспублікі Беларусь. Адначасова з гэтым 
актывіст прасіў аказаць пры неабходнасці ме-
тадычную дапамогу Віцебскай абласной камісіі 
дзеля аднаўлення аднастайнасці у дзеянні ра-
ённых выбарчых камісій пры выбарах дэпутатаў 
мясцовых райсаветаў, а таксама рашыць па 
сутнасці пытанне аб нарэзцы акругаў у Гарадоцкі 
райсавет у адпаведнасці з арт. 15 ч.6 ВК РБ.

Пакуль з адказу старшыні ЦВК Лідзіі Ярмо-
шынай невядома ці будуць выпраўлены хібы на 
Віцебшчыне пры ўтварэнні акругаў у райсаветы.

Л. Антонаў.

Фінішуе выбарчая кампанія 
ў мясцовыя Саветы. Кампанія 
праводзіцца з улікам касме-
тычных зменаў, унесеных у 
Выбарчы кодэкс. Зменаў, якія 
пакінулі існуючаму рэжыму маг-
чымасць маніпуляцыі з нормамі 
заканадаўства дзеля  рэальнага 
выключэння апазіцыі з падліку 
галасоў. Зменаў, якія па раней-
шаму пазбаўляюць назіральнікаў  
права  бачыць рэальны падлік 
галасоў праўладнымі ўчастковымі 
камісіямі.

Паводзіны выканаўчай ула-
ды пры фарміраванні выбарчых 
камісій засведчылі, што улады не 
жадаюць праводзіць дэмакра-
тычныя, свабодныя выбары. Не 
жадаюць ніякім чынам падзяліць 
у выніку іх адказнасць з дэмакра-
тычнай апазіцыяй за стан спраў у 

краіне. Улады поўнасцю бяруць на 
сябе адказнасць за ўсе памылкі, 
парушэнні заканадаўства пры 
вядзенні выбарчай кампаніі, а 
таксама за неадэкватны курс 
развіцця краіны. Пры захаванні гэ-
тай палітыкі А. Лукашэнка проста 
застанецца кіраўніком краіны без 
легітымнага абрання прэзідэнтам. 
Магчыма, гэта і задавальняе ма-
ладога бацьку, які ужо паабяцаў 
наведаць Венесуэлу летам 2011 
года, як кіраўнік Беларусі.

У народзе кажуць, што рыба 
гніе з галавы. І парушэнне норм 
Канстытуцыі з часоў абрання 
першага прэзідэнта сфармава-
ла прававы нігілізм у правінцыі. 
Ігнараванне еўрапейскіх норм 
дэмакратыі з 1996 года прывяла 
да аднаўлення савецкай сістэмы 
выбарчых кампаній, калі электа-

рат выбіраў дэпутата з аднаго кан-
дыдата. Гэта, як Бог сказаў Адаму, 
паказваючы на Еву: “Выбірай жон-
ку”.

Удзельнічаць у такіх “вырабах” 
дэпутатаў магчыма толькі дзе-
ля збору парушэнняў існуючага 
заканадаўства і інфармавання  
выбаршчыкаў аб пазіцыі дэма-
кратычных сілаў. Гэта фактычна 
і зрабілі прадстаўнікі апазіцыі. 
Тым больш, што статус дэпутата 
не дазваляе рэальна ўплываць на 
палітыку выканаўчай вертыкалі 
ў рэгіёне. Мне асабіста такі ста-
тус не цікавы ў гэтых умовах. 
Сваёй грамадзянскай пазіцыяй я  
магу асабіста або разам з іншымі 
грамадзянамі патрабаваць ад 
уладаў вырашэння існуючых пра-
блем.

Грамадзянам жа ўжо пара зра-

зумець, што яны нічога на такіх 
“вырабах” не вырашаюць. І не 
будуць вырашаць да таго часу 
пакуль не аб’яднаюцца дзеля 
адстойвання сваіх правоў на 
годнае жыццё. Трэба жыць улас-
ным розумам, а не розумам вер-
тыкальных кіраўнікоў. І даўно 
пара пазбавіцца савецкіх ілюзій, 
што дэпутат павінен штосьці 
даць выбаршчыку. Быццам бы 
па заканадаўству ён мае на гэтае 
магчымасці.

“Вырабы”  дэпутатаў хутка 
фінішуюць. Але такая кампанія 
не выраша ніводнай праблемы 
існуючага рэжыму, ніводнай пра-
блемы беларускага грамадства. 
Для іх вырашэння неабходна 
актыўная дзейнасць грамадзян, а 
не пазіцыя  -- мая хата з краю.

Леанід Гаравы.

Старшыня ЦВК прызнала 
памылкі ў выкананні 
выбарчага кодэксу

Выбары на Гарадоччыне праЦяГВаюЦЦа 
з парушэннямі заКанадаўСтВа

Актывіст Руху «За сва-
боду!» Леанід Гаравы 
атрымаў адказ ад старшыні 
Віцебскай абласной камісіі 
наконт сваёй заявы аб па-
рушэннях заканадаўства  ў 
працы Гарадоцкай раённай 
камісіі.

Леанід Гаравы на праця-
гу  выбарчай кампаніі у мяс-
цовыя Саветы  звяртаўся ў 
розныя інстанцыі наконт 
парушэнняў Гарадоцкай 
камісіяй  Выбарчага кодэк-
су ў ч.6 арт. 15 па фактах не-
законнага ўтварэння  акруг, 
бо колькасць выбаршчыкаў 
у акругах вагаецца ад 400 
да 821, а тэрыторыі нека-
торых акругаў складаюцца 
з частак, якія паміж сабой 
не мяжуюць. Напрыклад, 
да гарадской акругі далуча-
на вайсковая частка, якая 

месціцца за 4 км ад Гарад-
ка.

Толькі ўмяшальніцтва 
ЦВК  прывяло да прызнан-
ня таго факту, што акругі 
па колькасці выбаршчыкаў 
утвораны з парушэннем Вы-
барчага кодэксу, бо раней  
у Віцебску не жадалі прыз-
наваць відавочнага факту 
парушэння пры ўтварэнні 
акругаў, сваеасабліва 
трактуючы паняцце «як 
правіла». Па ўказанню 
ЦВК  на Віцебшчыне 
да дысцыплінарнай 
адказнасці прыцягнулі ад-
казных райвыканкамаўскіх 
работнікаў, якія ў 11 раёнах 
незаконна утварылі вы-
барчыя акругі па выбарах у 
райсаветы.

Але да гэтага часу вы-
бары праводзяць з пару-

шэннем ВК РБ. Пры гэтым 
старшыні раённых камісій 
ніякім чынам не панеслі 
адказнасці за парушэнні  
нормаў беларускага вы-
барчага заканадаўства. 
Прамаўчаў у сваім адказе  аб 
гэтым і старшыня Віцебскай 
абласной камісіі Уладзімір 
Мядзелец. Але выбары не 
могуць быць законнымі, 
калі парушаюцца нгормы 
выбарчага права.

Актывіст Руху «За сва-
боду» Леанід Гаравы пла-
нуе і далей змагацца за 
выкананне беларуска-
га заканадаўства пры 
правядзенні выбарчай 
кампаніі ў мясцовыя Саве-
ты на Віцебшчыне.

Л. Антонаў.

Аляксандр Жыткевіч звярнуўся да кіраўніка 
Гарадоцкай ПМК-51 наконт пераразліку зарпла-
ты за студзень-люты 2010 г. 

Па выніках лютага Аляксандр Жыткевіч 
атрымаў заробак, зыходзячы з пагадзіннага та-
рыфнага аклада ў 1170 рублёў. Гэты аклад  значна 
менш мінімальнай пагадзіннай зарплаты увед-
зенай Саветам Міністраў для ўсіх арганізацый 
і прадпрыемстваў краіны з 1.01.2010 г. Паста-
нова №1700 СМ РБ  прыдугледжвае з 1.01.2010 
мінімальны заробак у 258600 рублёў пры 
мінімальнай пагадзіннай зарплаце ў 1530 рублёў. 
Але дадзеная Пастанова не выконваецца ў ПМК-
51, дзе шмат якія работнікі маюць заробак менш 
мінімальнага, які ўстаноўлены урадам краіны.

Аляксандр Жыткевіч звярнуўся з заявай да 
начальніка ПМК-51 Мікалая Мітрафанава на-
конт неадпаведнасці свайго заробка Пастанове 
Савета Міністраў. Малады чалавек звяртае ўвагу 
кіраўніка прадпрыемства на  немагчымасць нар-
мальна харчавацца пры такім мізэрным зароб-
ку. Аляксандр просіць начальніка арганізацыі 
зрабіць пераразлік яго заробка за студзень-люты 
2010 года зыходзячы з мінімальнай пагадзіннай 
зарплаты ў 1530 рублёў, якую увёў СМ РБ з 1 
студзеня 2010 г.

Жыткевіч спадзяецца на станоўчае вырашэн-
не свайго пытання. Дарэчы, заробак за люты ён 
атрымаў з двухтыднёвым спазненнем.

Л. Антонаў.

Жыткевіч патрабуе 
выплаты мінімальнай 
пагадзіннай зарплаты

На здымку: веласіпеды ля чыгуначнага вакзала Гаагі.

ЗвышпрыбыткІ праўладных кандыдатаў
У абласны Савет ад Гарадоччыны балатуюц-

ца праўладныя кандыдаты з вельмі высокімі 
даходамі. 

Акруговыя камісіі зарэгістравалі кандыдатамі 
ў дэпутаты Віцебскага аблсавета па Гара-
доцкай акрузе Сяргея Старавойтава, ды-
рэктара даччыннага рэспубліканскага 
унітарнага прадпрыемства «Беларусьнафта—
Віцебскаблнафтапрадукт», па Пальмінскай 
акрузе Адама Канопліча, гендырэктара 
рэспубліканскага унітарнага прадпрыемства 
аўтамабільных дарог «Віцебскаблаўтадор».

Сяргей Старавойтаў упершыню балатуец-
ца ў аблсавет, а ў Адама Канопліча гэта ўжо 
трэцці паход у абласны Савет. Аб’ядноўвае 
кандыдатаў не толькі кіраўніцтва ў РУП, але і ад-
паведна высокія даходы за 2009 год. У Сяргея 
Старавойтава яны складаюць 83897070 рублёў. 
Гэта амаль 12 мільёнаў даходу ў месяц. У Адама 
Канопліча даходы за 2009 год меншыя – толькі 

63 697784 рублёў, але гэта больш 5 мільёнаў 
рублёў у месяц.

На фоне праўладных кандыдатаў зусім 
жабрацкімі выглядаюць даходы  іх сапернікаў, 
кандыдатаў ад Партыі БНФ Леаніда Аўтухова 
і Ніны Кавалёвай адпаведна 689 280рублёў і 
881 690 рублёў, якія маюць статус часова не-
працуючага і беспрацоўнай. Але выбаршчы-
кам трэба разумець, што  кандыдаты ад Партыі 
БНФ страцілі працу  пры палітычных звальнен-
нях з працы ва ўмовах агульнай кантрактнай 
сістэмы і зараз іх канстытуцыйнае права на 
працу  ігнаруецца ўладамі. Напрыклад, Леанід 
Аўтухоў, за час статуса беспрацоўнага атрымаў 
адмову на 16 прадпрыемствах Гарадка.

У такіх умовах  выбаршчыкі мусіць дакуме-
каюць, хто будзе адстойваць іх інтарэсы, а хто 
інтарэсы існуючага рэжыму.

Л. Гаравы.

“выРАбы” ДэпутАтАў

Віцебская абласная камісія, прызнаўшы парушэнні заканадаўства 
пры ўтварэнні акругаў, выпраўляць іх не пагадзілася. 

“Гасцінец” ў Інтэрнэце
Шаноўны чытач! Раней чым з паштовай 

скрыні вы можаце чытаць нашу газету  ў 
Інтэрнэце. Газета размешчана на сайце 
http://haradok.belarda.org/  і яе магчы-
ма спампаваць у раздзеле “Незалежныя 
выданні” на старонцы “Гасцінец”.
вынікі апошняга апытання 
на сайце http://haradok.belarda.org/
Ці прапусцяць прадстаўнікоў   
апазіцыі ў Саветы? 

 Не, бо не патрэбны ўладзе ......... 54%
 Прапусцяць мала ............................ 18%
 Прапусцяць слабых .......................... 8%
 Прапусцяць, калі перамогуць .... 12%
 Гэта нічога не рашае ......................... 8%
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Зміцер Бабіцкі, Міхал 
Залескі, Уладзімір Валетка 
упершыню склалі рэйтынг 
інвестыцыйнай прывабнасці 
беларускіх гарадоў за 2009 
год. Рэйтынг інвестыцыйнай 
прывабнасці беларускіх гарадоў  
прадстаўлены ўпершыню і пе-
расьледуе некалькі мэтаў: 

- Па-першае, дапамагчы 
патэнцыйнаму інвестару вы-
браць найлепшае месца для 
ўкладання сродкаў сярод 134 
населеных пунктаў Беларусі, 
прадстаўленых у рэйтынгу; 

- Па-другое, пазіцыя ў рэй-
тынгу можа тлумачыцца як 
сярэднетэрміновы прагноз-
ны паказчык, то ёсць рэйтынг 
носіць дынамічны характару; 

- Па-трэцяе, рэйтынг можа 
легчы ў аснову абмеркавання 
перспектыў развіцця беларускіх 
гарадоў з пункту гледжан-
ня інвестыцыйнага клімату і 
развіцця малога бізнесу. 

У рэйтынг уключаны 134 
беларускіх населеных пункта. 
Выбар ажыццяўляўся па наступ-
ных крытэрыях: 

- У населенага пункта павінен 
быць статус «горада» або «па-
сёлка гарадскога тыпу »1; 

- Населены пункт 
павінен являтся раённым 
адміністрацыйным цэнтрам 
(калі ён не мае статусу горада). 

Паказчыкі для адабраных 
гарадоў разьлічвала на ас-
нове дадзеных Міністэрства 
статыстыкі Рэспублікі Беларусь. 

Зыходная матрыца скла-
далася з 28 паказчыкаў, выд-
зеленых камандай экспертаў. 
Больш за глыбокі эконометри-
ческий аналіз ўзаемазалежнасці 
паказчыкаў дазволіў згру-
паваныя іх па чатырох 
асноўных групах: вытворчы, 
спажывецкі, інфраструктурных і 
інстытуцыйных патэнцыялы. 

Найбольшая статыстычная 
залежнасць выбраных фактараў 
выяўлена з наступнымі 
паказчыкамі: 

1) Вытворчы патэнцыял: 
сума плацяжоў за выкіды, тыс. 
руб.; 

2) Спажывецкі патэнцыял: 
сярэднемесячная налічаная за-

работная плата, тыс.руб.; 
3) інфраструктурныя патэн-

цыял: паказчык транспартнай 
дасягальнасці; 

4) Інстытуцыянальныя па-
тэнцыял: колькасць малых 
прадпрыемстваў ва ўсіх галінах, 
на 10 тыс. жыхароў. 

Для разліку выніковага 
індэкса інвестыцыйнай 
прывабнасці гарадоў камандай 
экспертаў былі ўсталяваныя 
наступныя удзельныя долі для 
кожнага з паказчыкаў па чаты-
рох асноўных фактараў: 

- Сума плацяжоў за выкіды - 
0,25; 

- Сярэдняя месячная зарпла-
та - 0,35; 

- Досягаемость транспар-
тнай сеткі - 0,3; 

- Колькасць прадпрыемстваў 
малога бізнесу - 0,1. 

Каб пазбегнуць памы-
лак у эксперных ацэнках 
прымяняўся асаблівы спосаб 
вызначэння ўдзельных вагаў. 
Спачатку кожны эксперт змог 
выкарыстоўвайць свой падыход 
у разліку доляў і каэфіцыентаў. 

Для атрымання канчатковых 
вынікаў быў разлічаны ўзровень 
кампетэнтнасці кожнага экспер-
та як адхіленне яго ацэнкі ад 
среднегруппового выніку.

Па ацэнкам экспертаў най-
больш прывабнымі выглядаюць 
на Беларусі: Мінск 252,37 б., б.,  
Фаніпаль 217,95б.,  Смалявічы 
168,82б.,  ДзяржынскЗаслаўе 
240,19 150,11б.,

 Лагойск 149,3 б.,  Жодзіна 
124,77 б., Маладзечна 114,71 б., 
Мар’іна Горка 112,87

Сярод гарадоў Віцебшчыны 
на першым месце Віцебск, які ў 
рэйтынгу на 17-м месце з 97,82 
б.,  а таксама Навапаолацк, які 
на 19-м месце з 96,47 б.

Гарадок размясціўся у кан-
цы сотні на 98-м месце з  72,13 
б.. Для параўнання магчыма ад-
значыць, што Шуміліна на  57-м, 
Бешанковічы на 67-м,  а най-
больш высокія месцы ў Докшыц 
і Талачына – адпаведна 44-е і 
45-е месцы.

Л. Антонаў.

акругі павінны быць адзінай тэрыторыяй
Актывіст Руху «За Свабоду» 

Леанід Гаравы абскарджвае 
рашэнне Гарадоцкай камісіі па 
тэрыторыі двух выбарчых акруг 
у Гарадоцкі райсавет.

16 сакавіка Леанід Гаравы 
накіраваў зварот ў Віцебскую 
абласную камісію дзеля 
аднаўленння нормы арт.15 ч.6 
ВК РБ  пры ўтварэнні Галіцкай 
акругі №9 і Шумілінскай акругі 
№10 па выбарах дэпутата Гара-
доцкага райсавета. Выбарчы 
кодэкс абавязвае, што «Вы-
барчая акруга складае адзіную 
тэрыторыю: не дапушчаецца 
ўтварэнне выбарчай акругі з 
тэрыторый, якія не мяжуюць 
паміж сабой». У Галіцкую акругу 
№9 уключана вайсковая част-
ка №94107, якая размешчана 
на тэрыторыі Першамайскага 
сельсавета на адлегласці 5 км ад 
Гарадка і адпаведна акруга не 
утварае адзіную тэрыторыю. А ў 
Шумілінскай акрузе №10 вуліца 
Чкалава не мяжуе з памежнай 

вуліцай Галіцкага, будучы аддзе-
ленай ад яе прамысловай зонай 
і вуліцамі 1-3-яя Міра.

Старшыня Гарадоцкай камісіі 
Н. Бераснева не прызнала гэтага 
відавочнага факта і адмовілася 
аднавіць межы двух акруг адпа-
ведна нормы Выбарчага кодэк-
су Беларусі.

Леанід Гаравы звярнуўся ў 
Віцебскую абласную камісію з 
наступнай аргументацыяй: «У 
адказе Н. Береснева прызнае, 
што «вайсковая частка 94107 
размешчана ў лясным масіве, 
які знаходзіцца на тэрыторыі 
Першамайскага сельсавета». 
Далейшыя яе разважанні аб 
асаблівасцях юрыдычнага адра-
су часткі, статусах яе жыхароў 
не маюць дачынення да ч.6 арт. 
15 ВК РБ, бо ў Кодэксу прапісана 
не дапушчэнне ўтварэння акруг 
з тэрыторый, якія не мяжуюць 
паміж сабой. Тэрыторыя вайско-
вай часткі ніяк не мяжуе з астат-
няй часткай Галіцкай выбарчай 

акругі №9 і павінна быць далу-
чана да Верамеяўскай акругі, 
што утворана на тэрыторыі 
Першамайскага сельсавета. Тым 
больш, што жыхары вайско-
вай часткі 94107 галасуюць на 
Верамеяўскім участку для гала-
савання № 26, а не на Зарэчанскім 
участку  №4, дзе будуць гала-
саваць астатнія выбаршчыкі 
Галіцкай акругі №9.» Адначасова 
з гэтым дэмакратычны актывіст 
указвае, што «У адказе Н. Берас-
нева прызнае, што часткі вуліц 
Галіцкага і Чкалава паміж сабой 
не мяжуюць, а прылягаюць да 
прамысловай зоны. Прамысло-
выя зоны Гарадка не пазначаны 
ні ў якім рашэнні Гарадоцкай 
камісіі ды і наогул не пазнача-
юцца і не уключаюцца ў вы-
барчыя участкі пры арганізацыі 
выбарчых кампаній на Беларусі, 
бо на іх тэрыторыі, як правіла не 
пражываюць выбаршчыкі.  Няма 
зарэгістраваных выбаршчыкаў 
і ў прамысловай зоне паміж 

вуліцамі Галіцкай і Чкалава. 
Ды і калі прымяніць паняцце 
прамысловай зоны, то ўзнікае 
пытанне пра жыхароў дома 12 
вул. Гагарына, які па тэрыторыі 
не мяжуе з астатняй тэрыто-
рыяй акругі Гагарынская №12. 
Наогул, жыхары вул. Чкалава 
галасуюць на выбарчым участку 
№5 (Гагарынскім), а выбаршчыкі 
астатняй Шумілінскай акругі на 
участку №4 (Зарэчанскім).»

Актывіст Руху «За Свабоду» 
просіць абласную камісію утва-
рыць выбарчыя акругі Галіцкую 
№9 і Шумілінскую №10 ў 
адпаведнасці з патрабаваннямі 
арт. 15  ч.6 ВК РБ, а таксама аба-
вязаць Гарадоцкую камісію да-
кладна трымацца ў сваёй працы 
норм выбарчага заканадаўства 
Рэспублікі Беларусь і аказаць ёй 
у гэтым дапамогу.

Л. Антонаў.

штраФы не 
ўздзеЙнічаюЦЬ 

На кіраўніцтва  КУСГП «Свярдлова», якое 
з парушэннем заканадаўства захоўвае 
мініральныя угнаенні ў в. Светлыя

На працягу больш пяці гадоў грамадскасць 
Бычыхінскага сельсавета  звяртаецца ў роз-
ныя інстанцыі наконт несанкцыянаванага 
склада мінірельных угнаенняў у в. Светлыя ля 
Бычыхі. У памшканні амаль пад адкрытым не-
бам складуюцца ўгнаенні для вывазу на палі. 
Дажджы разносяць шкодныя рэчыва ля дамоў 
вяскоўцаў, але навесці парадак у захоўванні 
угнаенняў кіраўніцтва КУСГП «Свярдлова» не 
збіраецца. Адзіным выйсці  для кіраўніцтва 
з’яўляецца не будаўніцтва памяшкання ў 
адпаведнасці з санітарнымі нормамі, а вываз 
угнаенняў на палі, каб потым зноў прывезці 
ўгнаенні ў непрыстасаванае памяшканне.

Штрафы Гарадоцкай санстанцыі амаль ніяк 
не ўздзейнічаюць на Валянціну Ігнацьеву, ды-
рэктара КУСГП «Свярдлова», якая, насуперак  
прадпісанням санстанцыі вывезці угнаенні ў 
тыднёвы тэрмін, кажа аб тым, што толькі у маі 
угнаенняў у памяшканні не будзе.

На баку дырэктара і старшыня Бычыхінскага 
сельсавета Станіслаў Баліцкі, які не бачыць 
небяспекі ў парушэнні норм захоўвання 
угнаенняў, бо моцных стокаў угнаенняў быць 
не можа.

Несанкцыянавы склад знаходзіцца на 
ўзгорку і дажджы вымываюць ўгнаенні на ага-
роды вяскоўцаў, што пагражае звышнітратамі 
ў гародніне вяскоўцаў і магчымымі 
атручваннямі.

Калі б улады былі больш чуткімі да зваротаў 
грамадзян, то даўно б пабудавалі неабодны 
склад для угнаенняў. Тым больш, што ў Бы-
чысе тры гады назад пабудавалі аграгарадок, 
куды уклалі  мільярды народных рублёў.

На здымку: склад «угнаенняў» ля бычыхі 
ў в. Светлыя.

Л. Антонаў.

па меркаванні аўтараў даследавання  «Рэйтынг гарадоў беларусі 2009: інвестыцыйная прывабнасць» 
Зміцера бабіцкага, Міхала Залескага, уладзіміра валеткі Гарадок  размяшчаецца на 98-м месце рэйтынга. 

Гарадок не мае інвестыцыйнай прывабнасці

выбары без альтэрнатывы з наменклатуры
Адбудуцца ў Гарадоцкі райсавет 

25 красавіка. Гэта стала вядома пас-
ля рэгістрацыі кандыдатаў у дэпута-
ты Гарадоцкай камісіяй, бо ні ў воднай 
акрузе няма альтэрнатывы. Па 31 акру-
зе будуць зафіксаваны дэпутаты, якія 
працуюць пераважна на кіруючых па-
садах у арганізацыях, прадпрыемствах 
або кіраўнікамі аддзелаў райвыканка-
ма. Ніводнага рабочага, механізатара 
ці даяркі або прадпрымальніка сярод 
кандыдатаў няма. Ад выканаўчай улады 
ў райсавеце будуць прысутнічаць 6 ча-
лавек: начальнік упраўлення сельскай 
гаспадаркі, начальнік адзела адукацыі, 
начальнік аддзела культуры, начальнік 
фінансавага аддзела, намеснік начальніка 
упраўленння па працы, упраўляючая 
справамі райвыканкама.

Упершыню ў СМІ, Інтэрнэце 
прадстаўлены прыбыткі і маёмасць 
кандыдатаў у дэпутаты за мінулы год. 
Прыбыткі кандыдатаў вагаюцца ад 
6113347 рублёў да 44156895 рублёў. Пры 
гэтым пераважная колькасць будучых 
дэпутатаў мела прыбытак больш 20 млн. 
рублёў за 2009 год. Напрыклад, даход 
старшыні райсавета Уладзіміра Беляева 
складае 35830164 рублёў – крыху  больш 
тысячы даляраў у месяц. Пры гэтым у 
райсавет балатуецца адзін дырэктар, які 
адпрацаваўшы больш дзесяці гадоў на 
кіруючых пасадах у райвыканкаме і прад-

прыемстве не мае ніякай маёмасці.
Большасць кандыдатаў паўторна 

балатуецца ў раённы Савет і таксама на 
безальтэрнатыўнай аснове. Створаная 
рэжымам кантрактная сістэма ператва-
рыла выбаршчыкаў у бяспраўных істот, 
якіх магчыма пазбаўляць працы, калі яны  
пачынаюць крытыкаваць дзеючы рэжым. 
Таму і ідзе выбарчая кампанія на Гарадоч-
чыне па савецкіх стандартах, якія выгля-
даюць дзікунствам у Еўропе.

Трэба адзначыць, што Гарадоцкай 
раённай камісіяй дапушчаны памылкі 
пры ўтварэнні акругаў у райсавет, якія 
парушаюць канстытуцыйныя правы 
выбаршчыкаў на роўнасць выбараў. На-
прыклад, 840 выбаршчыкаў з Вайханскага 
сельсавета абіраюць двух дэпутатаў, а 841 
выбаршчык Кабішчанскай акругі аднаго. 
Але улада гэтае парушэнне не выпраўляе 
і абмежавалася толькі дысцыплінарнымі 
спагнаннямі работнікам райвыканкама, 
якія дапусцілі памылкі пры вынясенні 
прапаноў па акругах для раённай камісіі. 
Быццам бы ў камісіі сядзяць недасвед-
чаныя асобы, якія не ведаюць норм Вы-
барчага кодэксу па ўтварэнню акруг. Так 
што на Гарадоччыне выбарчая кампанія 
ў райсавет будзе фінішаваць з існуючымі 
парушэннямі норм ВК РБ пры выбарах 
дэпутатаў Гарадоцкага Савета. Як дарэчы 
яшчэ ў 10 раёнах вобласці.

Л. Гаравы. 

мудраГеліСтае 
ўдаКладненне з 
ВідаВочнымі памылКамі

Гарадоцкая раённая камісія вымуша-
на змяніць межы дзвюх  выбарчых акруг у 
Гарадоцкі райсавет пасля звароту актывіста 
Руху «За свабоду» Леаніда Гаравога ў Цэнтрвы-
баркам

На пачатку сакавіка Леанід Гаравы, актывіст 
Руху «За свабоду»,  звярнуўся да старшыні Га-
радоцкай раённай камісіі наконт парушэння 
арт. 15 ч. 6 Выбарчага кодэкса, які забараняе 
ўтварэнне выбарчай акругі з тэрыторый, якія не 
мяжуюць паміж сабой. Гэта датычылася акругаў 
Галіцкай №9 і Шумілінскай №10, дзе вайсковая 
частка №94017 і вул. Чкалава не мяжуюць з 
астатняй часткай акругі.

Раённая камісія адмовілася прызнаць 
парушэнні заканадаўства пры ўтварэнні вы-
барчых акруг ў райсавет. Віцебская аблас-
ная камісія таксама не здолела разабрацца ў 
дадзеным пытанні, баронячы, мусіць, гонар 
мундзіра раённай камісіі. Толькі выезд у Га-
радок прадстаўнікоў ЦВК наконт парушэння 
заканадаўства пры утварэнні акругаў вымусіў 
раённую камісію прыняць новае рашэнне аб 
межах выбарчых акругаў. Па гэтаму рашэн-
ню, каб дацянуць Галіцкую акругу да норм 
заканадаўства, раённая камісія уключыла ў тэ-
рыторыю акругі землі РУП «Гарадоцкая птушка-
фабрыка», ААТ «Гарадоцкі РАПЗ», ляснога фонда. 
Не думаючы пра тое, што землі птушкафабрыкі, 
РАПЗ, ляснога фонда знаходзяцца амаль на 
ўсёй тэрыторыі раёна. Абы толькі бы быццам 
бы форму утрымаць. І ўсё дзеля таго, каб «вы-
цягнуць» з тэрыторыі Першамайскага сель-
савета вайсковую частку, камандзір якой ужо 
трэці раз балатуецца ў Гарадоцкі райсавет, пра-
жываючы ў Віцебску.

Пры напісанні рашэння «кампетэнтныя» 
сябры раённай камісіі дапусцілі чарговыя 
памылкі, дзеля выпраўлення якіх актывіст Руху 
«За свабоду» Леанід Гаравы вымушаны звяр-
нуцца ў абласную камісію.

Л. Антонаў.

Адбылася рэгістрацыя кандыдатаў у дэпутаты па Гарадоц-
кай выбарчай акрузе №9 па выбарах дэпутата Віцебскага аб-
лсавета. 

З практыкі усяго постсавецкага перыяда гарадоцкія улады 
увесь час шукаюць кандыдатаў у дэпутаты за межамі раёна. 
Так было на пачатку 90-гадоў, калі ад раёна ў Вярхоўны Савет 
балатаваўся Васіль Саковіч, які быў там два тэрміны, заняўшы 
высокую пасаду старшыні Кантрольнай палаты, а потым 
сышоў паслом Беларусі ў Малдову. Так было з Валерыем Лек-
таравым, які стаў прадстаўляць тры раёна ў Палаце аж тры 
тэрміны запар, да выхаду на пенсію і бязвольнай спробай ісці 
ў Палату без згоды абласной улады. Так было і з Віктарам Пя-
трушай, які з 1999 года быў дэпутатам у абласным савеце ад 
Гарадоччыны і курыраваў эканамічныя пытанні Віцебшчыны. 
З абраннем старшыні Віцебскага аблвыканкама Андрэйчанкі 
старшынём Палаты прадстаўнікоў  ў 2008 годзе, Віктар Пятру-
ша хутка сыйшоў таксама ў сталіцу на пасаду дырэктара Дэ-
партамента кантролю і нагляду за будаўніцтвам Дзяржаўнага 
камітэта па стандартызацыі.

І вось у 2010 годзе жыхарам Гарадка  ўлады прызначылі 
кандыдата ў дэпутаты аблсавета  Сяргея Старавойтава,  
дырэктара Рэспубліканскага дачыннага унітарнага прад-
прыемства па забеспячэнню нафтапрадуктамі «Беларус-
нафта – Віцебскаблнафтапрадукт». Для ўлады падыход да 
кандыдатаў—варагаў просты: хаця б які небудзь лабіст з 
Віцебска для раённых праблем. Канешне, яны сумуюць, што 
не здолелі займець прадстаўніка з аблвыканкама, але гэта так-
сама сведчанне падзенне рэйтынгу гарадоцкага кіраўніцтва ў 
вачах старшыні аблвыканкама. Ды і сам старшыня Гарадоц-
кага райвыканкама каторы ўжо год у стане «падстрэленай 
качкі». 

Выбары па Гарадоцкай акрузе №9 будуць альтэрнатыўнымі. 
Другім кандыдатам у дэпутаты аблсавета зарэгістраваны 
Леанід Аўтухоў, старшыня Гарадоцкай арганізацыі Партыі 
БНФ, якога вылучыла абласная філія Партыі БНФ.

Л. Антонаў.

ГарадКу прапануеЦЦа ВараГ



И уже понятно, что момент для 
символического шага во многом 
упущен. 

А вот украинский президент 
Виктор Янукович сегодня лично 
принес цветы к польскому по-
сольству, сделал запись в книге 
соболезнований. 

Ради справедливости надо от-
метить: в эти дни белорусские 
власти помогли полякам делом. 
Без проволочек, четко приняли 
чартеры из Варшавы в аэропорту 
Витебска. Белорусская сторона 
упростила визовые формально-
сти для родственников погибших, 
взяла на себя расходы. Поля-
ков на специально выделенном 
транспорте переправили в Смо-
ленск. 

Многие белорусы пришли со 
свечами и цветами к посольству 
Польши в Минске. За души погиб-
ших молились в наших храмах. 
Но на высшем государственном 
уровне дело ограничилось выра-
жением соболезнования. 

А ведь трагедия случилась у 
самой границы Беларуси. Да и 
вообще — надо ли разжевывать, 
сколь тесно переплетены истори-
ческие судьбы наших народов? К 
слову, этнических поляков у нас 
— под 400 тысяч. Областной го-
род! 

Да, в истории соседства двух 
народов бывало всякое. Соб-
ственно, и сейчас, если брать 
официальный уровень, идиллией 

не пахнет. Скандал вокруг опаль-
ного Союза поляков в Беларуси 
подпортил отношения Минска не 
только с Варшавой, но и с ЕС в 
целом. 

Белорусское руководство в 
последние недели как раз таки 
и откручивало ситуацию назад. 
Александр Лукашенко пообещал 
создать совместную комиссию 
для решения конфликта. Правда, 
ее работу пока не назовешь ти-
танической, но польская сторона 
оценила сам жест. 

Казалось бы, вот сейчас и 
сделать еще один важный, бла-
городный жест. Официальный 
Минск несомненно выиграл бы 
и морально, и, если уж на то по-
шло, политически, объявив траур 
в связи с гибелью президента и 
десятков представителей элиты 
соседней страны. 

Но 12 апреля в Беларуси — 
обычный выходной. А накануне, 
когда телеканал «Россия» по-
казывал пронзительный фильм 
Анджея Вайды «Катынь», по бе-
лорусскому гибридному варианту 
канала пустили «Танцы со звез-
дами». 

Почему же здешнее высокое 
начальство не посчитало нужным 
объявить траур? 

«В очередной раз проявилась 
философия моральной изоляции 
от глобальных процессов, — счи-
тает политолог Валерий Карбале-
вич. — А проще говоря — местеч-

ковость мышления». 
По его мнению, правящей вер-

хушке остро недостает ощущения 
причастности к современному 
взаимосвязанному миру. «Бело-
русские власти просто не готовы 
принять гуманную философию 
нового глобального мира ХХI 
века, основанного на общности 
исторических судеб, на том, что 
чужого горя не бывает», — гово-
рит аналитик. 

Он напоминает: в 2001 году по-
сле страшной атаки террористов 
на Нью-Йорк белорусский офици-
альный лидер так и не приехал 
в американское посольство вы-
разить соболезнования. А в 2004 
году, когда внимание всего мира 
приковала трагедия в российском 
Беслане, у нас был объявлен 
референдум по вопросу «пожиз-
ненного президентства», как сра-
зу назвали это дело злые языки. 
Сомнительный плебисцит не без 
расчета был провернут под шу-
мок Беслана, говорили тогда оп-
поненты. 

К слову, и после терактов в Рос-
сии Минск траура не объявлял, 
хотя формально у нас союзное 
государство. 

Кроме всего прочего, в подоб-
ных случаях белорусские верхи 
«не хотят нарушать сакральную 
стабильность», считает Карбале-
вич. Ведь у нас по советской схе-
ме усиленно культивируется со-
циальный оптимизм, насаждается 

стереотип идиллического остров-
ка в бушующем мире. Естествен-
но, все это — благодаря мудрому 
руководству. 

А тут, представьте себе, флаги 
с черными лентами, печальная 
музыка… Или сирены, как в Вар-
шаве и других городах. Зачем пу-
гать народ, вносить смуту в дре-
мотное сознание электората? 

Желанием «не вносить смуту» 
в массовое сознание объясняет-
ся, по мнению эксперта, и отстра-
ненность белорусских властей от 
темы Катыни. Такое впечатление, 
что она касается только польско-
российских отношений. Между 
тем до сих пор не обнародован 
так называемый белорусский спи-
сок расстрелянных офицеров. 

Причем нам, белорусам, про-
блему надо воспринимать шире. 
Речь ведь не только о том, что 
часть плененных офицеров поль-
ской армии энкавэдисты расстре-
ляли в 1940 году на территории 
БССР. Речь и о том, что среди 
жертв чудовищной спецоперации 
были тысячи наших земляков, 
имевших польское гражданство 
(ведь до сентября 1939-го Бела-
русь была разрезана границей 
пополам). 

Но высшие чиновники сегод-
няшней Беларуси в упор не видят 
здесь проблемы. Мол, наша хата 
с краю. От трагедии под собира-
тельным грифом «Катынь» (хотя 
элиту тогдашней Польши, вклю-

чая этнических белорусов, убива-
ли и в Харькове, и у нас) Минск 
старается отмежеваться. 

По мнению Валерия Карбале-
вича, тут все упирается в идео-
логический фактор. «Власти в 
принципе не хотят акцентировать 
внимание на сталинских репрес-
сиях, на бесчеловечности стали-
низма как явления», — считает 
аналитик. 

Действительно, что там Ка-
тынь, если высокое начальство 
не жалует и Куропаты — место 
массовых расстрелов сталинской 
поры рядом с нынешней минской 
кольцевой! Зато исправно возят 
идейно близких гостей вроде Уго 
Чавеса на оборудованную с раз-
махом мемориальную «Линию 
Сталина». 

«Линия Сталина» в широком, 
символическом смысле перекры-
вает Беларуси путь в демократи-
ческое сообщество наций. 

Сегодня официально скорбят 
все наши соседи. И только Бела-
русь вновь выпала из контекста.

Здешнее начальство часто пе-
няет на дискриминацию, двойные 
стандарты. Но объявить траур — 
это ведь не в Совет Европы всту-
пить, когда всяких условий куча. 
Здесь достаточно переступить 
через собственные комплексы. 

Увы, на такой шаг пока не хва-
тило духу. Хотя делать такие шаги 
в принципе никогда не поздно. 

АбАМА пРАІГНАРАвАў 
ЛуКАшэНКу

«Беларусь пераканана падтрымлівае не-
абходнасць умацавання ядзернай бяспекі 
і барацьбы з ядзерным тэрарызмам, 
нераспаўсюджванне ядзернай зброі, што 
з’яўляецца, як было заяўлена, прадметам 
вашынгтонскага «саміта», і спадзяецца на 
поспех усіх міжнародных намаганняў у гэ-
тым рэчышчы», — гаворыцца ў каментары 
начальніка ўпраўлення інфармацыі — прэс 
сакратара МЗС Андрэя Савіных.

Але незапрашэнне Абамам Лукашэнкі ба-
люча зачапіла беларускага дыктатара.

«Разам з тым, — заявіла МЗС, — заяўленыя 
мэты «саміта», як уяўляецца, не цалкам суад-
носяцца з адабраным Вашынгтонам скла-
дам удзельнікаў мерапрыемства, які не 
толькі не з’яўляецца універсальным, але і 
не ўключае поўнае кола асноўных дзейсных 
суб’ектаў міжнародных намаганняў у гэтай 
галіне. У прыватнасці, Беларусь не будзе 
прадстаўлена на мерапрыемстве».

«Селектыўны падыход Вашынгтона да за-
прашэння дзяржаў выклікае здзіўленне і 
шкадаванне, носіць контрпрадуктыўны ха-
рактар з пункту гледжання надзейнасці га-
рантый ядзернай бяспекі для дзяржаў, якія 
адмовіліся ад наяўнасці ядзернай зброі», — 
заявіў Савіных.

«Наша краіна ўнесла прынцыпова важны 
ўклад у справу ядзернага раззбраення, пер-
шай і добраахвотна адмовіўшыся ад свайго 
стратэгічнага ядзернага наступальнага па-
тэнцыялу.

Беларусь працягвае іграць важкую ролю 
ў сферы нераспаўсюджвання, забеспя-
чэння захаванасці ядзерных матэрыялаў 
і супрацьдзеяння ядзернаму тэрарызму 
шляхам адказнага выканання міжнародных 
абавязацельстваў», — падкрэсліў прэс са-
кратар.

«На нашу думку, — адзначыў Савіных, 

— сапраўдны поспех у барацьбе з такой 
глабальнай з’явай, як тэрарызм, у тым 
ліку ядзерны, а таксама зніжэнне пагро-
зы распаўсюджвання ядзернага матэрыя-
лу магчымы толькі за кошт калектыўных 
намаганняў членаў сусветнай супольнасці».

Саміт па праблемах ядзернай бяспекі 
праходзіць у Вашынгтоне 12–13 красавіка. 
На яго з’ехаліся лідэры 47 краін, у тым ліку 
Расіі. У прыватнасці, учора Барак Абама ў 
рамках саміта сустрэўся адзін на адзін з Нур-
султанам Назарбаевым, прэзідэнтам Казах-
стана. Для Абамы гэты саміт асабліва важны, 
бо ён надае адмысловае значэнне атамнаму 
раззбраенню. Нядаўна ЗША падпісала дамо-
ву СНУ-2 з Расіяй. А новая ядзерная дактры-
на ЗША абмяжоўвае ролю атамнага арсена-
ла. За гэта Абама трапіў пад моцную крытыку 
правых сілаў, перадусім у Рэспубліканскай 
партыі. Рэспубліканцы мяркуюць, што мір 
можа трымацца толькі на сіле амерыканска-
га патэнцыялу.

Што да незапрашэння, то Аляксандр Лука-
шэнка аказаўся ў малым гроне. Не запрасілі 
таксама фанатычнага прэзідэнта Ірана 
Ахмадзінэджада і тырана Паўночнай Карэі 
Кіма.

Беларусь мела падвойную падставу быць 
запрошанай: краіна адмовілася ад атамнай 
зброі і, да таго ж, у краіне працуе ў навуко-
вых мэтах ядзерны рэактар ды плануецца 
пабудова АЭС. Аднак адносіны Беларусі з 
ЗША стаяць на кропцы замярзання.

Беларускі бок трымае амерыканскае 
пасольства на мяжы закрыцця. Акрамя 
таго, ён паслядоўна развівае кантакты з 
антыамерыканскімі рэжымамі ад Венесуэла 
да Судана, што выклікае раздражненне Ва-
шынгтона. Нарэшце, беларускі рэжым мае 
паскудную рэпутацыю з прычыны поўнага 
ігнаравання правоў чалавека ў краіне.

Сегодня по всему периметру границ беларуси — официальный траур. в связи с гибелью польской элиты в авиакатастрофе под Смоленском день 
12 апреля объявлен траурным в России, украине, Литве, Латвии, других странах ЕС. в польше траур продлится семь дней. белорусские власти прак-
тически помогли родственникам жертв, но флаги приспускать не стали.  

Международный холдинг Future Group 
реализовал до прихода в Беларусь ряд круп-
ных проектов с общим объемом инвестиций 
более 3 млрд долларов. Холдинг работает в 
секторе недвижимости и в разное время за-
нимался строительством гостиниц, жилых и 
торговых объектов на европейском рынке 
(в Румынии, Болгарии, Англии, Испании, Че-
хии). 

Два года назад международный холдинг 
принял решение развивать свой бизнес в Бе-
ларуси и купил ради реализации инвестици-
онных проектов белорусское госпредприятие 
– строительную компанию «БелОМО-Строй». 
К сделке о покупке белорусской компании 
холдинг отнесся так, как и любой другой ев-
ропейский инвестор: ознакомившись с про-
спектом эмиссии акций и бухгалтерским ба-
лансом продаваемого предприятия, холдинг 
принял решение купить компанию. 

Специальную проверку покупаемой ком-
пании холдинг проводить не стал. Белорус-
ское предприятие на аукционе продавало 
государство (в лице Госкомимущества), и 
руководство Future Group было глубоко уве-
рено в том, что раз предприятие предлагает 
государство, то оно проверило продаваемое 
предприятие вдоль и поперек. 

Увы, белорусские реалии оказались ины-
ми. Купив в феврале 2008 года на аукционе 
госпредприятие «БелОМО-Строй», холдинг 
начал им управлять. И тут выяснилась оди-
озная по европейским меркам вещь – оказа-
лось, что бухгалтерский баланс белорусской 
компании, предоставленный иностранному 
инвестору накануне аукциона, не соответ-
ствовал действительности. В частности, в ба-
лансе никак не были отражены обязательства 
«БелОМО-Строй» на сумму 1,6 млн долларов. 
Но сумма долга госпредприятия, не отражен-
ная на момент приватизации, была еще «цве-
точками» для иностранного инвестора. 

Далее выяснилось, что «БелОМО-Строй» 
допускало многочисленные нарушения, на-
ходясь в государственной собственности. В 
частности, «БелОМО-Строй», будучи госпред-
приятием, привлекало средства дольщиков, 

даже не имея права начинать строительство 
жилых домов (так как проектная документа-
ция не проходила государственную экспер-
тизу). 

В 2008-2009 годах представители Future 
Group были вовлечены в десятки судебных 
процессов, в которых инвестору приходи-
лось объяснять, что обязательства перед 
дольщиками возникли в тот период, когда 
предприятие «БелОМО-Строй» находилось в 
государственной форме собственности. Вес-
ной 2009 года руководство Future Group об-
ратилось к главе Администрации президен-
та, премьер-министру Беларуси с просьбой 
защитить интересы иностранного инвестора 
в сложившейся ситуации. 

Однако до сих пор холдинг Future Group, 
принявший участие в белорусской привати-
зации, так и не нашел поддержки со стороны 
государства. Инвестиционная деятельность 
международного холдинга на территории Бе-
ларуси фактически парализована. Инвестор, 
которому вместо актива передали долги го-
спредприятия, не хочет начинать новых про-
ектов, опасаясь возможных убытков. И если 
государство в данном конкретном случае не 
докажет, что является гарантом иностранных 
инвестиций, будущее у белорусской прива-
тизации может быть тяжелым. 

Кстати
По данным инвестиционной компании 

Renaissance Capital, белорусские власти пла-
нируют выручить в 2010 году 1,23 млрд дол-
ларов за счет приватизации госпредприятий. 
Порядка 530 млн долларов белорусские 
власти планируют получить от продажи «Бе-
линвестбанка», остальные 700 млн долларов 
– за счет приватизации средних и мелких го-
спредприятий.

В то же время планы белорусского прави-
тельства по притоку иностранных инвести-
ций еще выше. Совет министров в феврале 
поручил органам госуправления обеспечить 
приток в страну 5,64 млрд долларов ино-
странных инвестиций в 2010 году, в том чис-
ле в основной капитал – 2,77 млрд долларов.

Дмитрий Заяц, БДГ on-line

КрупныЙ инВеСтор пришел... 
и уЖе СобираетСя уходитЬ

А таксама Ахмадзінэджада і Кім Чэн Іра

СоСЕДи в тРАуРЕ. бЕЛАРуСь вНовь выпАЛА иЗ КоНтЕКСтА
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беларускае МЗС «здзіўлена і шкадуе», што краіну не запрасілі ў ва-
шынгтон на саміт па ядзернай бяспецы. 

Международный холдинг принял участие в приватизации и приобрел белорусское 
госпредприятие. после приватизации выяснилось, что бухгалтерский баланс куплен-
ного госпредприятия не соответствует действительности. иностранный инвестор 
констатирует, что ему вместо ценного актива достались огромные долги.  



так склаўся лёс, што пась-
ля Другой усясьветнай 
вайны ён апынуўся ў 

эміграцыі. Але заўсёды радасна 
сустракаў сваіх суайчыньнікаў 
— і калі жыў у ЗША, і зараз, калі 
жыве ў Франфуркце-на-Майне. 
У 1990-я гады Барыс Кіт двойчы 
пабываў на радзіме, у Беларусі, 
пазнаёміўся з многімі сваімі 
славутымі землякамі.

Вядомая беларуская 
літаратуразнаўца, кандыдат 
філялягічных навук Лідзія Савік 
пазнаёмілася з Барысам Кітом 
у 1992 годзе ў ЗША, калі вы-
вучала літаратуру беларускай 
эміграцыі. У гасьцях у паэта Ма-
сея Сяднёва яна сустрэла Кіта. 
Была зачараваная ягонай аба-
яльнасьцю, а потым цэлы месяц 
правяла ў славутага навукоўца 
ў Франкфурце-на-Майне. Яна 

— аўтарка кніг пра Ба-
рыса Кіта «Вяртаньне», 
«Космас беларуса». Лідзія 
Сымонаўна гадзінамі 
можа распавядаць пра Ба-
рыса Ўладзімеравіча. Але 
больш за ўсё яе ўражвае 
Кіт-настаўнік, пэдагог, 
асьветнік:

«Ён заўсёды імкнуўся ву-
чыць дзяцей. Нават калі ён 
займаўся амэрыканскімі 
к а с ь м і ч н ы м і 
д а с ь л е д а в а н ь н я м і , 
ён працягваў праца-

ваць у Вашынгтонскім 
Мэрылэндзкім унівэрсытэце, 
выкладаў матэматыку — гэта яго 
любімы прадмет. На радзіму ён 
прыехаў у 1992 годзе з ідэяй за-
снаваць беларускі нацыянальны 
ўнівэрсытэт па тыпу Оксфарда ці 
Кембрыджа. Нават распрацаваў 
праграму гэтага ўнівэрсытэту, з 
запрашэньнем замежных вучо-
ных. Мы ўсе тады марылі, што 
будзе адкрыты такі ўнівэрсытэт. 
Ён ужо і спонсараў пачаў шу-
каць для такога ўнівэрсытэту, 
і знайшоў бы іх... Але ўлада 
перамянілася. Пасьля таго як у 
нас зьмянілася ўсё для белару-
скай справы ў горшы бок, ён на 
Беларусь больш не прыяжджаў. 
Але пачаў рабіць усё магчы-
мае для радзімы: ён заснаваў 
прэмію для навукоўцаў імя Ба-
рыса Кіта, дапамагаў у выданьні 

кніг, многія нашы студэнты 
езьдзілі на стажыроўку, ён быў 
спонсарам рабочай нямецка-
беларускай групы, заснаванай 
пры ўнівэрсытэце Бэрліну».

Акадэмік Радзім Гарэцкі 
пазнаёміўся з Барысам Кітом, 
калі той прыяжджаў на радзіму. 
Потым спадар Гарэцкі быў уга-
нараваны прэміяй імя Барыса 
Кіта:

«Ён мяне зьдзівіў сваёй бад-
зёрасьцю, добразычлівасьцю. 
Ён вельмі, як кажуць, „общи-
тельный». Ён выдатны навуко-
вец, выдатны пэдагог, выдат-
ны грамадзянін. Яго назвалі 
„грамадзянінам сьвету», але 
на самой справе ён заўсёды 
заставаўся грамадзянінам 
Беларусі. Вось гэта яго бела-
рускасьць, шчырая такая, мне 
больш за ўсё і падабаецца. Як 
ён сам сказаў, крэда яго — „Усё, 
што я рабіў у жыцьці, я рабіў 
для радзімы і яе славы». Пакуль 
будуць такія беларусы жыць — 
будзе жыць і наша родная Бе-
ларусь. Жыве Беларусь і жыве 
Кіт!»

Прафэсар Станіслаў Шушкевіч 
ня раз наведваў свайго кале-
гу ў Франкфурце, лічыць яго 
выбітным навукоўцам, патрыё-
там сваёй радзімы, якога радзіма 
так і не даацаніла:

 «Я лічу, што гэта самы вя-
домы беларус і прыклад та-

кой беларускай сьціпласьці, 
м э т а н а к і р а в а н а с ь ц і , 
працавітасьці. Мне давялося зь 
імі гаварыць больш за 3 гадзіны, 
і часу гэтага не хапала, таму што 
гэта вельмі цікавы чалавек, які 
шмат чаго ведае, многа чаго 
расказвае... І сорам мне толькі, 
што радзіма яго — наша бе-
ларусь, сёньняшняя ўлада — 
не запрасіла ў краіну на 100-
годзьдзе і не зрабіла вечар 
гонару гэтаму цудоўнаму ча-
лавеку, цудоўнаму навукоўцу 
і цудоўнаму беларусу».

Сябраваў з Барысам Кітом і 
Васіль Быкаў, калі жыў у Нямеч-
чыне, і зараз «Народная Воля» 
друкуе аповеды Барыса Кіта 
«Цярновы шлях», запісаныя 
Васілём Быкавым у 2001 годзе. 
Спадару Кіту пашчасьціла ве-
даць многіх славутых людзей 
сьвету, кажа літаратуразнаўца 
Лідзія Савік:

«Барыс Уладзіміравіч, згад-
ваючы пра свой доўгі жыцьцё-
вы шлях, неаднойчы паўтараў: 
«Можа, Бог мяне пакінуў на 
гэтай зямлі дзеля таго, каб я 
пакінуў сьведчаньні пра выдат-
ных людзей, якіх я добра ведаў, 
і пра падзеі свайго жыцьця. Гэта 
чалавек-эпоха. Цэлае стагодзь-
дзе чалавек пражыў і зрабіў 
столькі, колькі, можа, ня зро-
бяць многія іншыя ўнівэрсытэты 
ці ўстановы».

энерГетичеСКое СотрудничеСтВо 
подтолКнет уГолоВное дело

Прокуратура Минска возбудила уголовное 
дело в отношении главы представительства в 
Беларуси крупной российской компании – ОАО 
«Атомэнергоэкспорт».

Ранее «Атомэнергоэкспорт» играл ключевую 
роль в реализации российских атомных проек-
тов за рубежом. Именно «Атомэнергоэкспорт» 
в свое время владел 54% акций «Атомстройэк-
спорта», который является генеральным под-
рядчиком строительства АЭС за рубежом, в том 
числе первой АЭС в Беларуси. 

В настоящее время при помощи компании 
«Атомэнергоэкспорт» в Беларуси реализуется 
проект по возведению ветропарка в Гроднен-
ской области электрической мощностью 25 МВт. 
Предполагается, что проект будет реализован 
до конца 2012 года.

Кроме того, «Атомэнергоэкспорт» строит в 
Микашевичах Лунинецкого района мини-ТЭЦ, 
которая будет работать на местных видах топли-
ва - торфе и древесной щепе.

В настоящее время компания пытается полу-
чить в Беларуси еще несколько крупных про-
ектов, связанных с развитием альтернативных 
источников энергии. Именно поэтому возбуж-
денное уголовное дело может иметь серьезные 

последствия для ОАО «Атомэнергоэкспорт» в 
Беларуси.

Информация о возбуждении уголовного дела в 
отношении главы представительства «Атомэнер-
гоэкспорт» З. пока довольна скудна. Как удалось 
выяснить «Ежедневнику», ему инкриминируется 
совершение преступления, предусмотренного 
ч.4 ст.210 УК РБ (хищение путем злоупотребле-
ния служебными полномочиями, совершенные 
организованной группой либо в особо крупном 
размере). Санкция данной статьи предусматри-
вает наказание до 12 лет лишения свободы.

Согласно предварительным данным, проку-
ратура Московского района Минска возбудила 
в отношении главы представительства «Атомэ-
нергоэкспорт» уголовное дело по материалам 
борцов с экономическими преступлениями. 
Якобы глава представительства, используя свое 
служебное положение, совершил хищение 60 
млн рублей.

Пока не ясно, чьи деньги похитил подозревае-
мый и каким образом. Однако стоит пояснить, 
что представительства иностранных компаний 
не ведут хозяйственную деятельность в стране 
присутствия.

«Ежедневник»

“Грамадзянін СЬВету” барыС Кіт
 заўСёды заСтанеЦЦа Грамадзянінам беларуСі

Александр Лукашенко проговорился. 
Находясь в гостях у Уго Чавеса, глава Бела-
руси заявил: «Мы договорились, что летом 
будущего года я вновь прилечу в Венесуэ-
лу». То есть результаты президентских вы-
боров, которые должны состояться в на-
шей стране не позднее февраля 2011-го, 
Александру Лукашенко уже известны. 

Предположение о том, что нынешний 
руководитель Беларуси прилетит летом 
2011 года в Венесуэлу в качестве туриста, 
приходится исключить после знакомства 
с сообщением официального агентства 
«БЕЛТА». В его заметке, в частности, гово-
рится: «Летом 2011 года в Венесуэлу прие-
дет глава белорусского государства Алек-
сандр Лукашенко». Кстати, к следующему 
визиту Лукашенко в Каракас планируется 
приурочить открытие ряда предприятий, 
построенных белорусами – «чтобы вене-
суэльцы видели, что мы люди серьезные».

О планах Лукашенко сообщило не толь-
ко БЕЛТА, но и другие информагентства. 
Так, www.interfax.by цитирует руководи-
теля Беларуси: «Мы договорились, что 
летом будущего года я вновь прилечу в 
Венесуэлу».

Судя по всему, Александра Лукашен-
ко нисколько не смущает то обстоятель-
ство, что в течение ближайшего года (не 
позднее февраля 2011-го) в нашей стране 
должны состояться президентские выбо-
ры. По всей вероятности, их сценарий уже 
расписан и предусматривает очередную 
«элегантную победу» действующего главы 
государства. О чем Александр Лукашенко 
заблаговременно и недвусмысленно уве-
домил все мировое сообщество.

Выборы 
заКончены, 
забудЬте!

проСлушиВатЬ белоруСоВ 
СпеЦСлуЖбы будут по 
КлючеВым СлоВам
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Сёньня 100-гадовы юбілей сустракае вядомы беларускі асьветнік, навукоўца, адмыслоўца ў галінах астранаўтыкі, 
матэматыкі, фізыкі, хіміі, ганаровы прафэсар Мэрылэндзкага ўнівэрсытэту ў ЗША, акадэмік Міжнароднай акадэміі 
астранаўтыкі Барыс Кіт. 

Оперативно-аналитический центр при Администрации президента 
продолжают законодательно наделять функциями спецслужб. Вслед за 
возможностью регулировать интернет президентский приказ разрешил 
центру иметь полный доступ в режиме онлайн к абонентским базам бело-
русских операторов связи. 

“Выбараў у беларусі па-ранейшаму няма”

Заснавальнік і рэдактар: 
Леанід Гаравы

Адрас рэдакцыі: 211573, г. Гарадок, 
вул. Гагарына, д.30Б, кв.16. E-mail: 250318@list.ru
Тэл. 8-02139-4-42-52, маб. + 375(29)6723842 (V),
+375(33)6969347  (MTC) 

Наклад: 290 асобнікаў. 
Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

именно в этом видит 
смысл указа президен-
та от 3 марта 2010 года 

«Положение о порядке взаимо-
действия операторов электро-
связи с органами, осуществляю-
щими оперативно-розыскную 
деятельность», эксперт в обла-
сти сотовой связи Виктор Даш-
кевич.

Виктор Дашкевич: «Этому 
Оперативно-аналитическому 
центру надо было законода-
тельно дать право оперативной 
работы. Вот они и даны этим 
указом. И даже предыдущий 
указ о регулировании интер-
нета, он тоже завязан на этот 
Оперативно-аналитический 
центр. Таким образом, он по-
степенно наделяется правами 
одной из спецслужб».

По его словам, ничего нового 
в том, что Положением опера-
тор связи за счет собственных 
средств должен осуществлять 
приобретение, устанавливать, 
обеспечивать техническое об-
служивание и ремонт техниче-
ских средств для оперативно-
розыскных мероприятий 
(СОРМ), нет. Все эти «техниче-
ские средства» были у операто-
ров и раньше.

Виктор Дашкевич: «Это обо-
рудование было всегда. И оно 
всегда стояло на площадке 
оператора. И оно всегда обе-
спечивало доступ силовым 

структурам к записи того или 
иного разговора, ведение по 
контрольным словам отслежи-
вания и так далее».

Специальное оборудование 
автоматически реагирует на 
ключевые слова и включает за-
пись вашей беседы на мобиль-
ном телефоне.

Виктор Дашкевич: «По опре-
деленным ключевым словам, 
которые говорит абонент связи, 
в каждый момент может вклю-
чаться система автоматической 
записи его разговоров, вплоть 
до определения его местона-
хождения по базовым сетям. 
К примеру, если идет речь о 
каких-то террористических ак-
тах, других вопросах, требую-
щих быстрого реагирования 
правоохранительных органов 
для ликвидации той или иной 
угрозы. В этом и заключается 
смысл системы СОРМ».

Такие системы, говорит экс-
перт, существуют практически 
во всех странах мира. Другой 
вопрос, в каких целях получен-
ные возможности будут исполь-
зованы.

Виктор Дашкевич: «Другое 
дело, каким образом получен-
ная информация будет исполь-
зоваться потом, позднее, в ходе 
работы оперативных структур. 
Если в оперативной деятельно-
сти - это одно дело. Если это бу-
дет использоваться для пресле-

дования инакомыслия, то это 
совсем другое дело. И в прин-
ципе, к оборудованию самой 
системы это не имеет никакого 
отношения».

Еще одно возможное измене-
ние: если раньше запись беседы 
предоставлять оперативникам 
операторы должны были по 
звонку «сверху» или по предъ-
явлению соответствующей бу-
маги, то теперь запись будет 
автоматически пересылаться 
спецслужбам.

А в принципе, говорит, для 
рядового абонента операторов 
мобильной связи подписание 
этого указа ничего не меняет и 
никаких хлопот не добавляет. 
И если вы не хотите, чтобы ваш 
разговор с любимой не прослу-
шивали агенты спецслужб, не 
используйте выражения вроде 
«ты моя сексуальная бомба».

Что же касается законности 
прослушивания правоохрани-
тельными органами телефонов 
без санкции прокурора, то это 
им позволено делать в соот-
ветствии с принятыми не так 
давно поправками в закон «Об 
оперативно-розыскной работе». 
Некоторое время назад предсе-
датель Конституционного суда 
Петр Миклашевич, отвечая на 
вопрос корреспондента «Ев-
рорадио», заверил, что это не 
перечит Конституции.

«Еврорадио»

Лідэры 13 партыяў і грамадзкіх аб’яднаньняў 
— Беларускай партыі «Зялёныя», Беларускай 
партыі жанчын «Надзея», Беларускай партыі ле-
вых «Справядлівы сьвет», Беларускай сацыял-
дэмакратычнай Грамады, Партыі БНФ, Аб’яднанай 
грамадзянскай партыі, руху «За свабоду», а таксама 
аргкамітэтаў па стварэньні Беларускай сацыял-
дэмакратычнай партыі (Народная Грамада), Руху за 
свабоднае разьвіцьцё прадпрымальніцтва, партыі 
«Беларуская хрысьціянская дэмакратыя», Партыі 
свабоды і прагрэсу, Партыі працоўных — прынялі 
сумесную заяву.

«Выбараў у Рэспубліцы Беларусь па-ранейшаму 
няма. І, значыць, няма падставаў для прызнаньня ця-
перашняй выбарчай кампаніі адпаведнай стандар-
там свабодных і справядлівых выбараў. Вынікі, якія 
ўлада абвесьціць пасьля дня выбараў 25 красавіка 
2010 году, ня могуць лічыцца адлюстраваньнем волі 
беларускіх выбарцаў», — гаворыцца ў заяве.

Аўтары дакумэнту падкрэсьліваюць, што дэма-
кратычныя партыі і грамадзкія арганізацыі ад сама-

га пачатку актыўна ўключыліся ў выбарчы працэс, 
вылучыўшы больш як тысячу прадстаўнікоў у вы-
барчыя камісіі. Аднак у іх склад увайшлі ня больш 
за 200 прадстаўнікоў апазыцыі, што складае 0,3% ад 
агульнай колькасьці сябраў выбарчых камісій.

На этапе падрыхтоўкі да вылучэньня кандыдатаў 
у дэпутаты апазыцыйнымі структурамі былі складзе-
ны сьпісы з 2,5 тысячы патэнцыйных прэтэндэнтаў. 
Аднак улады выкарыстоўвалі тактыку запалох-
ваньня дэмакратычных актывістаў, іх камандаў, 
грамадзянаў, якія паставілі подпісы за вылучэньне 
апазыцыйных кандыдатаў. Падчас рэгістрацыі была 
адсеяна яшчэ траціна актывістаў. У выніку ўдзел у 
выбарах працягваюць менш як 500 чалавек — пры-
кладна 2% ад агульнай колькасьці зарэгістраваных 
кандыдатаў. 

Такім чынам, робяць выснову прадстаўнікі 
апазыцыі, «цяперашняя выбарчая кампанія, па 
сутнасьці, нічым прынцыпова не адрозьніваецца 
ад папярэдніх, якія міжнародная супольнасьць не 
прызнала свабоднымі і справядлівымі». 


